
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUI COVASNA

P R O C E S - V E R B A L  nr. 17/2024

Încheiat astăzi, 25 iulie 2024, orele 1400, cu ocazia ȘEDINŢEI ORDINARE
a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt prezenţi 9 consilieri în sala de ședințe, prin mediul online (SKYPE)
participă consilierii: dl Neagovici Vasile – Cătălin, dl Molnar Janos, dl Enea
Nicolae și dl Bocan Ioan Marcel. Lipsește dl Bodo Tohotom și dl Fulop Csaba.
Întârzie dl consilier Jeszenovics Albert și dna consilier Becsek Eva.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyero Jozsef,  secretar general,
dna Vasilica Enea, administrator public, dl Para Sandor, inspector cadastru, dl Incefi
Istvan,  directorul  direcției  de  asistență  socială,  dna  Sîntoiu  Angela  Cornelia,
reprezentantul  presei  și  la  invitația  d-lui  Primar,  dna  Gozin  Elvire,  cetățean  de
onoare al orașului Covasna.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    447/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 19 iulie 2024.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna iulie 2024, care se desfășoară în sala de ședințe
a Consiliului local Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna iulie 2024.
Este propus dna consilier Bodo Enikő ca președinte de ședință pentru luna

iulie.
Se  aprobă  propunerea  cu  13  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 
HOTĂRÂREA NR. 93/2024

Cu privire la alegerea președintelui de ședință pentru luna iulie –
 dna consilier Bodo Eniko

Dna președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1



1. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea unui schimb de imobile, cu
sultă,  aparținând  domeniului  privat  al  orașului  Întorsura  Buzăului,  cu  un
imobil  din  proprietatea  Operatorului  Regional  Gospodărie  Comunală  S.A.
Sfântu Gheorghe și însușirea rapoartelor de evaluare a imobilelor.

2. Proiect de hotarâre cu privire la modificarea Actului constitutiv al
Societății Gospodărie Comunală S.A. Sfântu Gheorghe.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării U.A.T Covasna la
” Programului  privind  reducerea  emisiilor  de  gaze  cu  efect  de  seră  în
transporturi,  prin promovarea vehiculelor de transport  rutier  nepoluante şi
eficiente din punct de vedere energetic, 2020-2024, finanțat de Administrația
fondului pentru Mediu, etapa a II-a

4.  Proiect de hotarâre cu privire la actualizarea  indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții „Reabilitare străzi oraș Covasna 2018
- Reabilitare sistem rutier și  canalizare pluvială în străzile Podului,  Plevnei,
Butykak, Ady Endre, Bartok Bela, Mihai Eminescu, Luceafărului" în cadrul
Programului  Național  de  Investiții  Anghel  Saligny,  ca  urmare  a  atribuirii
contractului de lucrări.

5.  Proiect  de  hotarâre  cu  privire  la  rectificarea  bugetului  general
consolidat al orașului Covasna pe anul 2024.

6. Proiect de hotarâre cu privire la aprobarea Planului de dezvoltare a
serviciilor de prevenire a separării copilului de familie, pentru anul 2024.

7. Proiect de hotarâre cu privire la  aprobarea participării UAT Oraș
Covasna  în  cadrul  proiectului ”MODERNIZAREA  REȚELEI  DE
BIBLIOTECI  PENTRU  A  DEVENI  HUB-URI  DE  DEZVOLTARE  A
COMPETENȚELOR  DIGITALE,  DIN  CADRUL  PLANULUI  NAȚIONAL
DE REDRESARE ȘI REZILIENȚĂ”

8. Proiect  de hotarâre  privind stabilirea modalității  de valorificare a
masei  lemnoase  fasonate  la  drum auto  din  pășunile  comunale,  proprietatea
privată a orașului Covasna.

9. Diverse

Dl Primar propune suplimentarea ordinii de zi cu 2 puncte, după cum
urmează:

 1.  Proiect  de hotărâre  cu privire la  aprobarea vânzării,  prin licitație
publică  cu  strigare,  a  masei  lemnoase  pe  picior  din  pășunea  proprietatea
orașului Covasna, partida 74PJ POCV Pârtia de schi - ținând cont de faptul că se
va ține licitație publică pentru valorificarea masei lemnoase rezultate din lucrările
LEA,  din  Valea  Zânelor,  se  propune  valorificarea  masei  lemnoase  rezultată  din
pășunea proprietatea orașului Covasna – Pârtia de schi, în același zi, ore diferite.
Astfel se propune suplimentarea ordinii de zi cu acest punct.

2.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  ADOPTAREA  ACORDULUI
VECINULUI  PENTRU  INVESTIȚIA  „ELABORARE  PUZ  –  MUZEU  ÎN
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AER LIBER, ORAȘ COVASNA” -  Beneficiar: Muzeul Național al Carpaților
Răsăriteni – având în vedere faptul că adoptarea acestei hotărâri este necesar pentru
a  face  pași  în  obținerea  avizelor  necesare  pentru  PUZ,  propunem suplimentarea
ordinii de zi cu acest punct.

Se  supune la  vot  ordinea  de zi  completată,  care  se  aprobă cu  13 voturi
„pentru”– unanimitate.

Intră în sala de ședința dna consilier Becsek Eva și dl consilier
Jeszenovics Albert.

Înainte de dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi, dl primar urează bun
venit d-nei Gozin Elvire, cetățean de onoare al orașului Covasna, care a manifestat,
în  scris,  intenția  ei  de  a  dona  orașului  Covasna  suma  de  100.000  euro,  pentru
construirea Wellnessului din oraș. Este invitată să prezinte personal propunerea ei
de donație.

Dna Gozin mulțumește pentru invitație și urează bun venit persoanelor din
sala de ședință. Arată că încă din anul 2007 a văzut faptul că orașul este pe drumul
cel  bun  spre  dezvoltare,  iar  când  a  auzit  de  Wellness  a  știut  că  va  fi  un  lucru
extraordinar, o investiție necesară orașului și unde merită să doneze bani. Mofetele
din orașul Covasna sunt aproape unice în lume, ar trebui popularizat mai mult acest
oraș pe nivel internațional, mai ales că aici au fost vindecați și prințese din Kuvait. 

Ar dori, cu aprobarea consiliului local, ca una dintre camerele de tratament
din Centrul Wellness în construcție să poarte numele „Elvira”.

Dl Primar mulțumește pentru acest gest.
Dl Gazda arată că rareori se întâmplă ca un cetățean să vină acasă după

atâția ani petrecuți în străinătate și să investească în orașul lui natal sume mari de
bani.

Dna Gozin mulțumește tuturor pentru apreciere, urează sănătate și arată că
Orașul Covasna merită orice investiție.

Dl Primar o conduce pe dna Gozin din sala de ședințe.

Înainte de dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi dna președinte supune la
vot procesul verbal, după cum urmează:

- PROCES VERBAL NR. 16 – ȘEDINȚA ORDINARĂ 27 iunie 2024

Procesul verbal este aprobat cu 15 voturi „pentru” – unanimitate.

Dl Viceprimar propune discutarea punctelor 3 și 4 ca primele puncte, ținând 
cont de prezența d-lui Para Sandor, administrator public, în sala de ședințe.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  participării  U.A.T  Covasna  la  ” Programului  privind
reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră în transporturi, prin promovarea
vehiculelor  de  transport  rutier  nepoluante  şi  eficiente  din  punct  de  vedere
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energetic, 2020-2024, finanțat de Administrația fondului pentru Mediu, etapa a
II-a.

Dl Para  prezintă pe scurt raportul de specialitate și arată că un asemenea
proiect  a fost  deja câștigat,  se alocă tichete în valoare de 120 mii  lei  pentru un
autoturism  nou.  Mai  este  necesar  achiziționarea  a  încă  2  autoturisme  pentru
reînnoirea parcului auto al primăriei.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Gazda: cam cât costă un autoturism nou?
Dl Para: sunt mai multe lucruri de care trebuie să ținem cont, important este

că nu vrem să depășim suma alocată, de aproximativ 24.000 Euro.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 94/2024
privind aprobarea participării UAT oraș Covasna la “Programul privind reducerea
emisiilor de gaze cu efect de seră în transporturi, prin promovarea vehiculelor de

transport rutier nepoluante şi eficiente din punct de vedere energetic, 2020-2024”, etapa
a II-a finanțat de Administrația Fondului pentru Mediu

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
cu privire la actualizarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de
investiții  „Reabilitare străzi oraș Covasna 2018 - Reabilitare sistem rutier și
canalizare pluvială în străzile Podului, Plevnei, Butykak, Ady Endre, Bartok
Bela,  Mihai  Eminescu,  Luceafărului"  în  cadrul  Programului  Național  de
Investiții Anghel Saligny, ca urmare a atribuirii contractului de lucrări.

Dl  Para  prezintă  pe  scurt  raportul  de  specialitate,  arătând  că  această
modificare nu influențează valoarea totală a investiției, ci vor fi reașezate fondurile
în  interiorul  investiției.  Ca  informație  suplimentară:  săptămâna  viitoare  are  loc
predarea amplasamentului către executant.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea  lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Para:  o  informație  suplimentară:  recent  am  fost  înștiințați
despre faptul că proiectul  nostru  “Regenerare urbană zonă turistică și sportivă
în orașul Covasna” a trecut de evaluarea tehnico – financiară și intră în etapa de
contractare. Așa se pare că îm câștigat acest proiect.

Dl Primar: este o performanță, toate greutățile birocratice au fost trecute –
vizând modalitatea tehnică prin care a fost depus această solicitare. Au fost în vizită
la fața locului, soarta a dat să fie același evaluator ca la 11 străzi. Am clarificat toate
întrebările, astfel astăzi am primit adresa că a trecut proiectul. Așteptăm vizita și pe
proiectul al doilea, sperăm să evităm corecțiile. Este reușita întregii echipe, dovada
colaborării bune.

Dl Gazda: în documentație scrie că vor fi străzi cu lățimea între 3 – 6 metri.
Unde va fi de 3 metri presupun că va fi sens unic.

Dl Para: acolo da, însă media lățimii drumurilor este de 5 metri.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 95/2024
privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții

„Reabilitare străzi oraș Covasna 2018-Reabilitare sistem rutier și canalizare
pluvială în străzile Podului, Plevnei, Butykak, Ady Endre, Bartok Bela, Mihai

Eminescu, Luceafarului" în cadrul Programului Național de Investiții Anghel
Saligny, ca urmare a atribuirii contractului de execuție lucrări

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea  unui  schimb  de  imobile,  cu  sultă,  aparținând
domeniului  privat  al  orașului  Întorsura  Buzăului,  cu  un  imobil  din
proprietatea  Operatorului  Regional  Gospodărie  Comunală  S.A.  Sfântu
Gheorghe și însușirea rapoartelor de evaluare a imobilelor.

Primar prezintă referatul de aprobare.
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Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 96/2024
privind aprobarea unui schimb de imobile cu sultă, aparținând domeniului

privat al orașului Întorsura Buzăului, cu un imobil din proprietatea
Operatorului Regional Gospodărie Comunală S.A Sfântu Gheorghe și

însușirea rapoartelor de evaluare a imobilelor

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
cu privire la modificarea Actului constitutiv al Societății Gospodărie Comunală
S.A. Sfântu Gheorghe.

Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 97/2024
privind aprobarea modificării Actului constitutiv al societății Gospodăriei

Comunale S.A. Sfântu Gheorghe
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Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la rectificarea bugetului general consolidat al orașului Covasna pe
anul 2024.

Primar  prezintă  detaliat  referatul  de  aprobare  și  arată  că  se  propune
amenajarea a 3 locuri de joacă, cele existente fiind din lemn și s-au deteriorat. Anul
trecut  au  fost  schimbate  deja  2  locuri  de  joacă,  urmează  altele  3,  până  vor  fi
schimbate toate. 

A apărut un apel de proiecte pe POR – prioritatea 6: O regiune educată –
pentru reabilitarea infrastructurii  profesionale  și  tehnice – aici ar intra internatul.
Până acum nu am avut posibilitate de reabilitare doar pentru spații tehnice, am putea
da o destinație integrată, multifuncțională. Acum a apărut acest apel și propunem să
aprobați  achiziționarea  serviciilor  de  proiectare,  să  comandăm  documentațiile
necesare pentru depunerea cererii de finanțare. Suma alocată este destul de mică și
termenul este scurt, dar trebuie să încercăm. Dacă nu reușim acum, măcar o să avem
documentația și putem să depunem cerere de finanțare în altă parte. Dar poate avem
o șansă.

Având în vedere că activitatea Grădiniței  cu program prelungit  nr.  1  din
Covasna se desfășoară în 2 sedii diferite, iar bucătăria este autorizată pe sediul din
str. Gabor Aron, au nevoie de o autoutilitară cu care să transporte hrana copiilor
conform normelor de igienă. Astfel, ei ne-au solicitat să aprobăm achiziționarea unei
astfel de autoutilitare, necesară la buna desfășurare a activității lor zilnice.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 98/2024
cu privire la rectificarea bugetului general

al orașului Covasna pe anul 2024

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea  Planului  de  dezvoltare  a  serviciilor  de  prevenire  a
separării copilului de familie, pentru anul 2024.

Dna Sîntoiu prezintă raportul de specialitate.

           Comisia pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie socială şi sport
– AVIZ FAVORABIL
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Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 99/2024
cu privire la aprobarea Planului de dezvoltare a serviciilor de prevenire a

separării copilului de familie, pentru anul 2024

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
cu  privire  la  aprobarea  participării  UAT  Oraș  Covasna  în  cadrul
proiectului ”MODERNIZAREA  REȚELEI  DE  BIBLIOTECI  PENTRU  A
DEVENI HUB-URI DE DEZVOLTARE A COMPETENȚELOR DIGITALE,
DIN CADRUL PLANULUI NAȚIONAL DE REDRESARE ȘI REZILIENȚĂ”

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL

           Comisia pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie socială şi sport
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 100/2024
privind aprobarea participării unității administrativ-teritoriale oraș Covasna în cadrul
Proiectului „MODERNIZAREA REȚELEI DE BIBLIOTECI PENTRU A DEVENI
HUB-URI DE DEZVOLTARE A COMPETENȚELOR DIGITALE, DIN CADRUL

PLANULUI NAȚIONAL DE REDRESARE ȘI REZILIENȚĂ (PNRR)”

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
privind stabilirea modalității de valorificare a masei lemnoase fasonate la drum
auto din pășunile comunale, proprietatea privată a orașului Covasna.

Dl Incefi prezintă raportul de specialitate.
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 101/2024
privind stabilirea modalității de valorificare a masei lemnoase fasonate la drum

auto din pășunile comunale, proprietatea privată a orașului Covasna

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea  vânzării,  prin  licitație  publică  cu  strigare,  a  masei
lemnoase pe picior din pășunea proprietatea orașului Covasna, partida 74PJ
POCV Pârtia de schi.

Dl Incefi prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Gazda:  dacă  propuneți  suma  minimă  la  pornirea  licitației,
articolul 8 din proiectul de hotărâre nu-și mai are rostul.
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Dl Primar: atunci prețul de pornire să fie 223 lei, din asta poate să scadă 5%
și să nu fie mai mic decât prețul minim de pornire a licitației.

Nefiind  alte  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  cu  art.  2
modificat, pe articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după
care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 102/2024
cu privire la aprobarea vânzării, prin licitație publică cu strigare, a masei

lemnoase pe picior din pășunea  proprietatea  orașului Covasna, partida 74PJ
POCV Pârtia de schi

Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  ADOPTAREA  ACORDULUI  VECINULUI  PENTRU
INVESTIȚIA  „ELABORARE  PUZ  –  MUZEU  ÎN  AER  LIBER,  ORAȘ
COVASNA” - Beneficiar: Muzeul Național al Carpaților Răsăriteni.

Dl  Primar  prezintă  referatul  de  aprobare  și  arată  că  este  în  curs
documentația  PUZ-ului  și  această  hotărâre,  unul  dintre  vecini  fiind  orașul,  este
solicitat prin certificatul de urbanism. 

            Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
–  AVIZ FAVORABIL, cu mențiunea de a respecta avizul condiționat

nr. 3/27.06.2024
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Primar: acel aviz se referă la configurarea unui acces la imobil,
corespunzătoare legislației în vigoare, în vederea deservirii obiectului PUZ-ului. A
fost o condiție de aprobare a PUZ-ului.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 103/2024
cu privire la ADOPTAREA ACORDULUI VECINULUI PENTRU

INVESTIȚIA „ELABORARE PUZ – MUZEU ÎN AER LIBER, ORAȘ
COVASNA” - Beneficiar: Muzeul Național al Carpaților Răsăriteni
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Diverse.
Dna Lungu: oamenii din oraș m-au rugat să ridic problema acelor stații de

autobuz, unde nu există loc de așteptare standard,  respectiv măcar  o bancă.  Vă
roagă frumos, dacă se poate, să montați măcar o bancă în acele stații.

Dl Primar:  o să avem în vedere, identificăm locurile și  cum avem timp,
facem.

Dl Ferencz: dimineață, între orele 10 -11 nu este presiune la apă. Din câte
îmi aduc aminte așa este înțelegerea că dacă nu avem presiunea necesară, sistăm
furnizarea apei către satele învecinate.

Dl Primar: verificăm situația. Brateșul are propriul bazin de acumulare.
Dna Becsek: felicitări constructorului blocului ANL, a ieșit o lucrare foarte

frumoasă. Pe aleea de lângă pârâu, din spatele blocului în schimb nu funcționează
iluminatul public, vă rog să verificați. În continuare vă rog să amenajați un polițist
culcat în fața liceului, pe str. Ștefan cel Mare, către LIDL, la trecerea de pietoni.

Dl Primar:  trebuie  să  solicităm aviz  de la  poliție,  vă  rog să  depuneți  o
solicitare scrisă, o adresă din partea liceului. 

Dna Bodo: mulțumim pentru covorul pus pe podul de la str. Bartok Bela.
Dl  Vatany:  dacă  un  cetățean  străin  ia  o  amendă  în  orașul  nostru  și  nu

plătește, cum se execută?
Dl Primar:  amenda se  execută  de către  primăria  de unde are  domiciliul

cetățeanul respectiv. Amenzile se pot executa doar de la persoanele care au ceva de
pierdut, cine nu are nimic pe nume nu îi pasă de amenzi.

Dl Vatany: înțeleg că nu avem oameni suficienți la poliția locală, sunt de
părere că poliția stațiunii ar trebui să ia măsuri și să aplice amenzi celor care nu
respectă legile – aici mă refer la mașinile parcate pe trotuare sau cele abandonate.

Dl  Primar:  la  nivelul  conducerii  poliției  stațiunii  au  survenit  anumite
schimbări, chiar mâine o să am întâlnire cu dânsul (noul comandant). O să invităm
într-o ședință ulterioară ca să puteți să-i adresați întrebările Dvs.. Noi am făcut și o
adresă către poliția stațiunii care atinge mai multe probleme

Dl Jeszenovics: cu canalizarea din Chiuruș puteți să ne spuneți ceva?
Dl Primar:  începem recepția  lucrărilor,  după care dăm în folosință  către

Gospodăria Comunală. Facem pași.
Dl Jeszenovics: la intrarea pe strada Debreczi Sandor s-au format gropi.
Dl Viceprimar: rezolvăm problema.
Dl Domahazi: în perioada 9-11 august vă invit la întâlnirea trabantiștilor.

Acest eveniment este unic în țară.
Dl Primar: convocăm comisia de avizare. Succes pentru acest eveniment.
Dl Gazda: din str. Gheorghe Doja lipsește un coș de gunoi. Puteți să puneți

unul și pe str. Kalvin?
Dl  Primar:  pe  str.  Kalvin  urmează  lucrări  de  introducere  a  cablurilor

electrice subteran și realizarea iluminatului public. După finalizarea lucrărilor o să
montăm și coșuri de gunoi.
11



Dl Gazda: de la Piața de porci unde pleacă firele?
Dl Primar:  electrica face investiții  de introducerea firelor  subteran,  după

care  cade  în  sarcina  primăriei  să  realizeze  iluminatul  public  pe  porțiunile  unde
aceste cabluri vor fi subterane. Va fi o investiție pe mai multe străzi, pe care trebuie
să facem din bugetul propriu.

Dl Gazda: am văzut că s-a cosit  iarba în pârâu. Cum stăm cu pregătirile
pentru festivalul Forgacs?

Dl Primar: bine, sperăm să fie vreme bună. Sunteți bine veniți cu toții să
participați la evenimente.

Dl Enea: s-a rezolvat problema cu podul pe strada Mierlei?
Dl Primar: avem mai multe poduri din oraș care ar trebui reabilitate, unele

dintre ei au suprastructura din lemn. Ar trebui schimbate, le cârpim cum putem dar
sunt din brad și  nu rezistă mult.  Ne-am gândit să înlocuim grinzile,  ar trebui să
punem grinzi de stejar, deocamdată să rezolvăm problema. În perspectivă dacă vor
fi alte proiecte am putea pune cereri de finanțare pentru construirea unor poduri în
oraș.  Nu  avem posibilitatea  financiară  să  realizăm  lucrări  așa  mari  din  fonduri
proprii.

Dl Enea: apropo de donație – dna Elvira este mai mult la spital decât acasă.
Există o persoană care are grijă de ea?

Dl Primar: se îngrijește singură.
Dl  Enea:  este  un  caz  social  deja.  Spitalul  nu  este  loc  de  cazare,  avea

perioade când zi de zi era la spital.
Dl  Primar:  am vorbit  cu  Diakonia,  vor  supraveghea  ei  periodic.  Noi  la

rândul nostru facem ce putem pentru ea, dar nu putem să forțăm să facă ceva ce nu
vrea. O să încercăm să ajutăm să intre la un azil de bătrâni.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 16.30.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                     BODÓ ENIKŐ                   AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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	3. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării U.A.T Covasna la ” Programului privind reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră în transporturi, prin promovarea vehiculelor de transport rutier nepoluante şi eficiente din punct de vedere energetic, 2020-2024, finanțat de Administrația fondului pentru Mediu, etapa a II-a

